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PROTOKÓŁ  Nr XLV/2010 
XLV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 15 lipca 2010 roku. 

 
Sesja odbyła się Urzędzie Gminy w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9 oo – zakończono o godzinie 10 20 
 
XLV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XLV sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
  
Nieobecni: Radna Barbara Wolak 
                   Radny Mirosław Blicharz        
 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pan Wiesław Draganek               - Mieszkaniec  Wspólnoty Mieszkaniowej Barcice 67 
6. Pani Małgorzata Draganek          - Mieszkanka  Wspólnoty Mieszkaniowej Barcice 67 
7. Pani Magdalena Osowska           - Mieszkanka  Wspólnoty Mieszkaniowej Barcice 67 
8. Pani Maria Łakota                       - Mieszkanka  Wspólnoty Mieszkaniowej Barcice 67 
9. Pan Mieczysław Łakota              - Mieszkaniec  Wspólnoty Mieszkaniowej Barcice 67 
10. Pan Janusz Baranowicz               - Mieszkaniec  Wspólnoty Mieszkaniowej Barcice 67 

 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż w związku z faktem, iż do Rady Gminy wpłynęła 
skarga mieszkańców Wspólnoty Mieszkaniowej w Barcicach na nie uregulowanie sprawy 
dojazdu do budynku wielorodzinnego, zaszła konieczność zwołania w trybie pilnym 
posiedzenia Rady Gminy Ryjewo w celu podjęcia odpowiednich czynności. Przewodniczący 
Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym. W głosowaniu jawnym 
jednogłośnie Rada Gminy przyjęła  porządek obrad w brzmieniu:  
   
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Ryjewo: 

a) Zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej, 
b) Dyskusja, 
c) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 

Ryjewo. 
5. Zakończenie obrad. 
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Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XLIV  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z XLIV sesji 
Rady Gminy z dnia 22 czerwca 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w 
Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było 
żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr 
XLIV z sesji Rady Gminy z dnia 22 czerwca 2010 roku. 
 
Ad.4. Rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Ryjewo.  
 
a) Zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej, 
 

           Przewodniczący Rady odczytał treść skargi, (załącznik Nr 3 do protokołu)  po czym przeszedł 
do przedstawienia opinii Komisji Rewizyjnej która  stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 
b) Dyskusja 
Przewodniczący Rady  poprosił o zabranie głosu mieszkańców Wspólnoty Mieszkaniowej. 
 
Pan Janusz Baranowicz zauważył iż, w  przeczytanej opinii jest wskazane iż grunty przy tej 
nieruchomości należą do Starostwa i Gmina nic nie może z nimi zrobić , natomiast kilka 
miesięcy po sprzedaży tego budynku była nowelizacja ustawy, która dawała mieszkańcom 
tego budynku możliwość wykupu bądź użytkowania wieczystego tych gruntów, tylko Gmina 
nic w tej sprawie nie zrobiła. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, iż owszem weszła nowelizacja ale ona nie wymuszała 
na Gminie podjęcia takich działań tylko dawała możliwości.  
 
Pani Małgorzata Draganek powiedziała, iż owszem ustawa na nie nakazywała ale Wójt 
Gminy jako nasz przedstawiciel  mógł się tym zająć, po za tym przedstawiciel Starostwa, 
który zajmuje się inwestycjami, wyraźnie nam powiedział iż remontowana droga jest ich 
drogą i my absolutnie nie będziemy mogli się nią poruszać.  W planach ta droga jest 
zaznaczona jako droga wewnętrzna Ośrodka. Ponadto było zapewnienie Zastępcy Wójta, że 
nie będzie problemu z dojazdem na czas remontu a było inaczej, nikt nas nawet nie 
powiadomił o tym, że ten remont się rozpoczął. Zostaliśmy pozbawieni wjazdu dla karetki 
pogotowia czy straży pożarnej, nikt nawet o tym nie pomyślał, żeby postawić znaki 
informujące o zamknięciu tej drogi i zrobieniu objazdu. Jest brak komunikacji ze strony 
Gminy i pozostawienie nas samym sobie. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, iż działalność Wójta nie spowodowała przez te 10 lat nic 
co by przyczyniło się do tego, że ta sprawa jest nie do rozwiązania, teraz ważniejsze jest to co 
z Państwem będzie w przyszłości i znalezienie jakiegoś konsensusu.  
 
Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy wyjaśnił, iż  w 1995 roku Skarb Państwa przekazał ten 
budynek wraz z drogą, w Starostwie zrobiono wstępne plany oddzielenia terenu z Ośrodkiem 
ale my jako Gmina się na to nie zgodziliśmy bo było to na niekorzyść mieszkańców. Sprawa 
ta została odłożona w czasie  gdyż nie była rozstrzygnięta sprawa rozbudowy Ośrodka. W 
2008 roku rozpoczęto prace  związane z drogą dojazdową było kilka różnych wersji by droga 
była tylko na terenie Ośrodka ale żadna z decyzji nie została ostatecznie podjęta gdyż na 
żadną wersje my się nie godziliśmy. Nasza zgoda została wydana jedynie na remont tej drogi.  
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Pani Małgorzata Draganek zapytała dlaczego nikt  nie poinformował mieszkańców o fakcie, 
że będzie problem z dojazdem? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż inwestor zapewnił go, że wszyscy mieszkańcy zostali 
poinformowani  więc nie widział potrzeby chodzić po mieszkaniach i pytać czy rzeczywiście 
tak było.  
 
Przewodniczący Rady zauważył, iż chodzi o działalność  Wójta a on w ciągu tych 10 lat nie 
zauważył żadnych uchybień oprócz braku przepływu informacji Wójt w tej sprawie starał się 
pomóc mieszkańcom. Przewodniczący Rady poinformował mieszkańców, iż odbędzie się 
spotkanie wszystkich zainteresowanych stron ze Starostą w celu rozwiązania tej sprawy w 
taki sposób by zadowolić obie strony. 
 
Pan Józef Gutowski dodał, iż droga gminna nie będzie przekazana dopóki nie znajdzie się 
rozwiązanie zadowalające wszystkich i o to mieszkańcy nie musza się martwic. My tej drogi 
nie przekazaliśmy Starostwu bo taką decyzję musi podjąć Rada i musi być podjęta 
odpowiednia uchwała. 
 
Pan Mieczysław Łakota zapytał, czy  Rada da zapewnienie mieszkańcom o tym, iż nikt nie 
zabroni im tą drogą się poruszać? 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, iż tak. 
 
Radny Andrzej Stefański powiedział iż Rada jest zaskoczona tą skargą i stwierdzeniem, że 
droga ta została przekazana Starostwu, bo my jako Rada nigdy takiej uchwały nie podjęliśmy.  

 
c) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 

Gminy Ryjewo. 
 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy po czym wystąpił do radnych o 
ewentualne uwagi bądź zapytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLV/322/10 z dnia 15 lipca  2010 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na 
bezczynność Wójta Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Ad.5 Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLV 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 

 
 

                                                                                                  Przewodniczący 
                                                                                                 Rady      Gminy  

 
                                                                                                 Kazimierz Zima 


